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РОБОТА ГРОМАДСЬКИХ ОРГАНІЗАЦІЙ

У ІV кварталі в житті УТГК сталися такі події:
ІІ з’їзд товариства, перший пленум нового прав -
лін ня і два засідання президії правління. 

З'їзд відбувся 31 жовтня 2011 р. в м. Києві
(вул. Попудренка, 54).

Для участі в роботі з’їзду прибули делегати від
пер винних осередків та колективних членів то ва рис -
тва, а також керівники картографо-геоде зич них під -
при ємств, представники різних урядових струк тур,
деяких міністерств та відомств, нав чаль них закладів,
НАН України і галузевої проф спіл ки, міжнародних
громадських об’єднань з Німеч чи ни, Польщі, Росії,
Словаччини, Чехії, інші заці кав лені особи. 

У роботі з’їзду також взяли участь: заступник
мі ністра охорони навколишнього природного се -
ре довища України І. Д. Макаренко; директор Го -
лов ної астрономічної обсерваторії НАН України
ака демік Я. С. Яцків; голова ЦК профспілки пра -
ців ни ків геології, геодезії та картографії В. К. Суп -
рун; начальник відділу планування територій Мі -
ні стерства регіонального розвитку та будівництва
України В. Т. Липський; перший заступник голови
Державної служби геодезії, картографії та кадаст ру
І. М. Заєць; заступник голови Державної служ би гео -
дезії, картографії та кадастру Н.-С. М. Пін чук; де -
кан факультету геоінформаційних систем і уп рав -
ління територіями Київського національ но го уні -
верситету будівництва і архітектури С. П. Вой тен -
ко; президент Українського товариства фото грам -
мет рії та дистанційного зондування О. Л. До ро -
жин ський; директор інституту геодезії НУ "Льві в -
сь ка політехніка" К. Р. Третяк; гості та запрошені,
усьо го 110 осіб. Серед гостей з’їзду були пред став -
ни ки міжнародних громадських об’єднань: Свен
Кра нох (Об’єднання геодезистів Німеччини); Ду -
шан Феріанц (Спілка геодезистів і картографів
Сло ваччини); Вацлав Шанда (Спілка геодезистів і
кар тографів Чехії); А. О. Купріянов – професор
Мос  ковського державного університету геодезії і
кар тографії; В. А. Середович – проректор Си бір сь -
кої державної геодезичної академії професор
(обидва – Росія). 

До початку з’їзду правління Західного гео де зич -
ного товариства видало збірник "Сучасні досяг нення
геодезичної науки та виробництва" (вип. ІІ), в якому
висвітлено проблеми геодезії і гео динаміки, фото -
грам метрії та геоінформаційних сис тем, картографії,
кадастру і зем ле впо рядку ван ня. Збірник спеціально
присвячено ІІ з’їзду УТГК, 20-й річниці з дня ут во -
рен  ня Державної служби геодезії, кар то графії та ка -
даст ру і 20-й річ ниці товариства. 

До з’їзду також було виготовлено спеціальний
зна чок, посвідчення делегатів, надруковано його про -
г  раму. При реєстрації учасники форуму одер жали
пап ки з матеріалами, в яких, окрім збірника наукових
праць, програми, значка та іншої  ат ри бу ти ки, були і
но ві картографічні матеріали та рек лам ні проспекти.

Програма з’їзду складалася з трьох частин: 

1. Урочисте ранкове засідання з привітаннями
учас ників форуму та нагородженням спеціалістів,
нау ковців, іноземних гостей, які працюють у сфері
гео дезичної науки та виробництва.

2. Пленарне засідання, на якому учасники з’їзду
ма ли заслухати звітну доповідь президента то ва -
риства І. С. Тревого про діяльність правління за
пе  ріод 2007-2011 рр., доповідь голови ревізійної
ко  місії В. М. Молодцової про стан фінансово-гос -
по дарської, науково-технічної та міжнародної ді -
яль ності правління та обговорити доповіді, оці ни -
ти діяльність правління, вибрати новий склад
прав ління та ревізійної комісії на черговий п’я ти -
річ ний термін роботи (2012-2016 рр.).

3. Підведення підсумків роботи з’їзду та прий -
няття ухвали.

Під час роботи форуму працювала виставка су -
час ної геодезичної і фотограмметричної техніки,
ГІС-тех   нологій, програмних продуктів та про дук ції
ві до мих в Україні і світі фірм, вітчизняних під при -
ємств та ор ганізацій, зокрема ДНВП "Гео сис те ма"
(м. Він ни ця), фірми НВЦ "Антарес", ТОВ "КМС",
ТОВ "Укр гео проект" (усі – м. Київ), ТОВ "Центр
Сапр" (м. Львів), НВК "Європромсервіс" (м. Харків).

Урочисте відкриття з’їзду відбулося о 12-й год.
Його відкрив президент товариства І. С. Тревого. Під
зву ки Державного гімну України до зали було вне сено
прапор-штандарт УТГК. Вступне слово ви го ло сив
співголова з’їзду, член президії прав лін ня І. М. За єць.
Після цього президент товариства в ко роткій промові
висвітлив проблеми, пов’язані зі ста ном і пер спек ти -
вами розвитку топографо-гео дезичної і кар то гра фіч -
ної діяльності, галузевої науки і ос віти, привітав при -
сут ніх з відкриттям з’їзду і побажав плідної роботи.

… Обираються робочі органи з’їзду: мандатна ко мі -
сія: П. М. Шевчук (Київ), О. М. Іванчук, А. Л. Цер к   -
левич (обидва – м. Львів); лічильна комісія: В. М. Зу   бач
(м. Львів), Р. А. Дем’яненко (Київ), Я. Й. Шев чук
(Тер  нопіль); секретаріат з’їзду: Т. Ю. Грицюк
(Львів) та І. Й. Кучер (м. Київ); редакційна комісія
для дооп ра цю вання проекту ухвали з’їзду: М. В. Бі -
лоус, С. П. Вой  тенко, І. С. Руденко, І. С. Тревого,
П. М. Шевчук. 

Головуючим на з’їзді одноголосно було обрано
І. М. Зайця. 

З інформацією про кількість делегатів, які при -
бу ли від первинних осередків та колективних чле -
нів товариства, а також про кількість гостей і за -
про шених виступив член оргкомітету О. М. Іван -
чук. Він повідомив, що на з’їзд прибув 81 делегат зі
115-ти організацій. Відповідно до статті 3.7 Ста ту -
ту з’їзд вважається правомочним. Зважаючи на яв -
ку делегатів (70 %), було запропоновано роботу
з’їзду продовжити.

З вітаннями до учасників з’їзду звернулися:
Я. С.  Яц ків, В. К. Супрун, Р. І. Сосса, О. Л. До ро -
жин  сь кий, А. О. Купріянов, В. А. Середович, І. Д. Ма -
ка рен ко, Душан Феріанц, Вацлав Шанда.

ДІЯЛЬНІСТЬ УКРАЇНСЬКОГО ТОВАРИСТВА ГЕОДЕЗІЇ і КАРТОГРАФІЇ 

у ІV КВАРТАЛІ 2011 р.
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Академік Я. С. Яцків подарував товариству се -
рію книг; професор А. О. Купріянов передав ві тан -
ня від ректорату Московського державного уні -
вер ситету геодезії та картографії і особисто від
його президента В. П. Савіних; професор В. А. Се -
ре дович вручив президенту товариства герб м. Но -
во сибірська; І. Д. Макаренко запропонував звер ну -
тись до уряду відносно статусу Укр геодез кар то -
гра фії; Вацлав Шанда запросив колег приїжджати
на конференції до Чехії та запропонував орга ні зо -
ву вати спільні конференції, передав президенту
УТГК малу медаль Спілки геодезистів і карто гра -
фів Чехії.

Після цього Душан Феріанц та І. С. Тревого під -
писали договір про співпрацю між УТГК і Спіл -
кою геодезистів і картографів Словаччини та об мі -
нялись примірниками договору.

На завершення урочистостей І. С. Тревого вру -
чив відзнаки УТГК: медаль "За заслуги в геодезії
і картографії" І ступеня Івану Михайловичу Зайцю;
По чесну грамоту Карпатському відділенню інс ти -
ту ту геофізики імені С. І. Субботіна НАН Ук раї ни,
ко лективу кафедри геодезії і геоінформатики
Львів  ського аграрного університету, а також Ми -
колі Петровичу Митюку; відзнаку імені про фе со -
ра А. Л. Островського Олександру Фео до сійо ви чу
Ладану та Сергію Михайловичу Іванченку; відзнаку
"За заслуги в геодезії і картографії" І ступеня
Гри горію Григоровичу Ляшенку та Богдану Бо ри -
совичу Паляниці; відзнаку "За заслуги в геодезії і
картографії" ІІ ступеня Душану Феріанцу.

З доповіддю про діяльність правління това рис т ва
за звітний період (2006-2011 рр.) виступив І. С. Тре -
во го. Він детально охарактеризував роботу прав -
лін ня по всіх напрямах діяльності: організаційній,
нау ково-технічній, видавничій та міжнародній,
розповів про важливі події в діяльності галузі, під -
приємств, організацій та окремих громадян, захист
їх професійних та економічних прав, а також про
основні проблеми та завдання на майбутнє, серед
яких виділив найважливішу проблему – повер нен ня
Державній службі геодезії, картографії та ка дас тру
статусу центрального органу виконавчої влади. 

Про фінансово-господарську діяльність прав -
лін ня доповіла голова ревізійної комісії В. М. Мо -
лод цова. Вона повідомила, що відповідальним за
фі нансово-господарську діяльність з правом пер -
шого підпису є заступник голови з організаційних
пи тань П. М. Шевчук, бухгалтерські справи веде
Л. П. Рожнятовська. Дохідна частина фінансової
ді яльності правління за період з 01.01.2007 р. по
01.10.2011 р. становить 130 965 грн, видаткова –
142 383 грн. Перехідний залишок коштів на
01.01.2007 р. становив 18 768 грн. 

На 01.10.2011 р. залишок коштів на рахунку
прав ління товариства становив 11 874,29 грн. На
ба лансі товариства числяться технічні засоби та
об ладнання на загальну суму 6 616,13 грн. Всі ма -
те ріальні цінності оприбутковані та оформлені ак -
том інвентаризації. Банківські операції здій с ню -
ють ся згідно з діючою інструкцією та доку мен -

тально підтверджені. В ході перевірки порушень у
фі нансово-господарській діяльності правління не
ви явлено. Взаємовідносини товариства з юри дич -
ни ми і фізичними особами оформлюються госпо -
дар ськими угодами та рахунками відповідно до
чин ного законодавства. 

В обговоренні доповідей взяли участь 14 де ле -
га тів, зокрема: 

С. П. Войтенко привітав учасників з’їзду, від -
зна чив змістовну доповідь президента товариства,
ви со ко оцінив роботу правління, особливо ак тив -
ність президента, й висловив побажання працюва -
ти і надалі так само плідно;

О. Л. Дорожинський наголосив на такому аспек ті
роботи правління: коли над геодезичною служ бою
нависає якась небезпека, президент і прав лін ня не -
гай но включаються в боротьбу за її усунення. Він
звер нув увагу на плідну видавничу та між на род ну ді -
яльність правління, що є великим до сяг ненням то ва -
риства. Оцінив роботу як позитивну і по бажав ви бра -
ти достойного керівника на наступ ний період;

Л. М. Перович зосередився на роботі правління
з молоддю (залучення її до виступів на кон фе рен -
ціях), відзначив активну міжнародну співпрацю то  ва -
риства, зауважив, що геодезія транс фор му єть ся, змі -
нюється і це треба враховувати в діяльності това рис -
т ва. Оцінив роботу правління позитивно і поба жав
ке рівництву наснаги, мудрості й терпіння;

П. Г. Черняга високо оцінив активну та ціле -
спря мовану діяльність правління товариства, од -
но часно зауважив керівникам Державної служби
геодезії, яка не зуміла довести урядовцям, що від -
нов лення ліцензування на топографо-геодезичні
ро боти і впровадження системи координат УСК-
2000 є вкрай необхідними заходами. Висловив по -
ба жання правлінню і надалі вникати в питання,
важ ливі для Укргеодезкартографії;

І. М. Заєць повідомив, що Укргеодез карто гра -
фія упродовж 23-х місяців веде боротьбу за свій
ста тус, за існування. Подякував усім, хто в цей не -
легкий час підтримує службу в її боротьбі;

В. Т. Липський відзначив плідну роботу прав лін -
ня за минулий період, його активну участь у роз -
в’я занні багатьох проблем галузі, побажав новому
скла ду керівного органу товариства працювати так
само та оцінив роботу старого складу правління
по зи тивно. Одночасно зауважив, що протягом ос -
танніх років переконує усіх у своєму міністерстві,
що геодезія має бути в основі всієї містобудівної
до кументації, а геодезична основа повинна бути
при ведена до єдиної системи координат УСК-2000.
У цьому напрямі треба продовжувати працювати, і
участь товариства тут дуже необхідна й важлива;

М. С. Звягіна побажала новому правлінню на ла -
годити зв’язки з гідрографічною службою України,
щоб мати можливість надавати інституту необхідну
допомогу у вирішенні технічних питань. Визнала
роботу правління задовільною;

М. В. Білоус зауважив, що не помітив єдності в ді -
ях правління, особливо при розподілі коштів і об’єк -
тів. Досі немає кошторисної вартості на гео де зичні
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роботи при будівництві об’єктів і споруд. По бажав
новому правлінню посприяти розроб лен ню таких
нормативів та залучати в товариство про ектні
інститути;

К. Р. Третяк зупинився на проблемах галузі та
гео дезичної освіти. Сьогодні в Інституті геодезії
Львів ської політехніки працює 16 докторів наук,
до свідчені викладачі, кандидати наук, доценти. У
ву зі навчається понад 1000 студентів. Великою
проб лемою інституту є відсутність співпраці з ви -
роб ництвом: немає замовлень на спеціалістів, піс -
ля завершення навчання молоді фахівці виру ша -
ють "у вільне плавання", система працевлаш ту ван -
ня не відпрацьована. Студенти не проходять ви -
роб ничої практики на підприємствах галузі або в
ін ших відомчих чи приватних виробничих струк -
ту рах. Висловив побажання налагодити ефективну
співпрацю з виробництвом, роботу правління ви -
знав задовільною;

В. А. Рябчій у своєму виступі зосередився на
низь  кому статусі керівного органу геодезичної га -
лу зі, на проблемах ав тор ського права. Скажімо,
ор ганізація має влас ні топографо-геодезичні ма те -
ріали та геодезичні да ні, а розмістити їх у від по від -
них базах даних ор ганів місцевої влади без кош тов -
но не може. Тому то вариство повинне звернутись
до КМ України про захист авторських прав. Ро бо -
ту правління виз нав задовільною;

П. І. Баран зупинився на проблемах підготовки
спеціалістів геодезичного профілю. Він відзначив,
що є великий відсоток браку в цій діяльності, на
що звертало увагу й Міністерство освіти і науки,
молоді та спорту України. На виробництво прихо -
дять спеціалісти, які не знають елементарних про -
цесів, керівниками навчальних закладів працюють
лю ди, які не є спеціалістами в даній галузі, те ж са -
ме можна сказати про деяких завідуючих ка фед ра -
ми. Рівень кандидатських та докторських дисер та -
цій також невисокий. Треба поставити заслін такій
зло чинній практиці. "Я пішов з цієї системи на
знак протесту проти таких явищ", – заявив про фе -
сор. Роботу товариства оцінив позитивно, але ви -
сло вив деякі зауваження: збірник наукових праць
тре ба видавати скромніше, працювати еко ном -
ніше, не їхати за кордон з перекладачами, а самим
вив чати іноземні мови;

В. А. Середович заявив, що в Росії та в України
од ні й ті ж проблеми. Необхідно формувати свою
по літику таким чином, щоб виживати у сучасному
сві ті. Треба шукати власні шляхи розвитку, основ -
ни ми з яких можна назвати: 1) геодезія та її роль у
дер жаві; 2) навчальна діяльність; 3) розвиток сфер
за сто сування геодезії. Геодезисти мають навчитись
впли вати на ситуацію, шукати нові сфери застосу -
ван ня своїх знань. Запропонував об’єднати зусил -
ля геодезистів Росії та України для вирішення цих
проблем. Майбутнє геодезії – це молодь. Това рис -
т во має впливати на підготовку спеціалістів у ви -
шах, створювати проекти для молоді, інтег ру ва -
тись зі світовими геодезичними об’єднаннями. Го -
лов ним стримуючим фактором розвитку геодезії

сьо годні є застаріла нормативна база, потрібно
змі нювати застарілі схеми, зайнятись роз роб лен -
ням нових нормативних документів із засто су ван -
ням нових технологій проектування та виконання
ро біт. Діяльність товариства та його керівництва
оці нив позитивно;

Ю. О. Карпінський високо оцінив роботу прав -
лін ня товариства, особливо відзначив роботу пре -
зи дента І. С. Тревого, який приділяє громадській
ро боті велику увагу і все це зовсім безоплатно.
"Гео дезія і картографія знаходяться на зламі, цілі
розділи геодезії відходять в історію. У цей період
жор стокої боротьби треба знайти місце і сфери за -
сто сування сил геодезистів; геодезія і картографія
повинні змінитись", – зауважив професор;

С. В. Бегічев високо оцінив роботу правління
то ва риства і закликав делегатів висувати кон к рет -
ні про по зиції щодо вирішення наявних проб лем, а
пред став ни ків вищої школи виховувати молодь у
пат ріо тич  ному дусі; висловив надію, що нове прав -
лін ня пра  цюватиме так само активно і плідно, як і
попереднє.

Головуючий І. М. Заєць подякував президен то -
ві І. С. Тревого за тісну співпрацю і постійну під -
трим ку товариством Державної служби геодезії,
кар то графії та кадастру, а далі зауважив, що
український уряд точно копіює усі помилки ро сій -
ського по відношенню до своїх гео де зич них служб.
Але українці ще продовжують бо роть бу за своє
існування і сподіваються на позитивне ви рі шення
геодезичного питання.

У заключному слові І. С. Тревого подякував де -
ле гатам за активну співпрацю, запевнив з’їзд, що
все сказане у виступах делегатів та гостей з’їзду
бу де ретельно проаналізовано і  враховано в по -
даль шій діяльності правління УТГК.

І. М. Заєць запропонував делегатам з’їзду оці -
ни ти роботу правління за звітний період як задо -
віль ну, оскільки всі виступаючі в обговоренні звіт -
ної доповіді відзначали важливу роль товариства в
нау ково-технічній діяльності підприємств та ор га -
нізацій, що працюють у сфері геодезії і картографії
та оцінювали роботу правління як позитивну. Цю
пропозицію було поставлено на голосування. 

Делегати одноголосно підтримали пропозицію
го ловуючого. 

Після цього з’їзд перейшов до виборів пре -
зидента товариства та складу нового правління і
ревізійної комісії на наступний п’ятирічний період
(2012-2016 рр.). 

Головуючий запропонував обрати президентом
товариства І. С. Тревого. Пропозиція була схва ле -
на делегатами з’їзду, інших кандидатур на цю по -
саду висунуто не було. Делегати одноголосно об -
ра ли президентом товариства на 2012-2016 рр. Іго -
ря Севіровича Тревого.

Новообраний президент запропонував обрати
прав ління з 18-ти осіб, а ревізійну комісію з 3-х. У
ре зультаті голосування одностайно було обрано
ке   рівний та контрольний органи, персональний
склад яких подається далі: 
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Під кінець своєї роботи ІІ з'їзд товариства прий -
няв ухвалу, підготовлену редакційною комісією. 

На засіданні правління 24 жовтня розгля да -
лись такі питання: 1. Про конгрес "INTERGEO-
2011". 2. Про завершення підготовки до прове ден -
ня ІІ з’їзду УТГК. 3. Угода про співпрацю між
УТГК та громадським об’єднанням геодезистів
Словаччини. 4. Про нагородження працівників. 

Президент УТГК І. С. Тревого розповів про
кон грес "INTERGEO-2011", який відбувся 27-29
вересня у м. Нюрнберґу, Німеччина. Він був зна ко -
вою подією у світі для геодезистів, геоінфор ма -
тиків та землевпорядників. Під час роботи кон г ре -
су працювала виставка продуктів усіх основних
сфер геодезії, картографії та геоінформатики. 

У роботі конгресу взяла участь і делегація
УТГК у складі двох осіб – президента товариства
І. С. Тревого та заступника голови правління За -
хід ного геодезичного товариства В. В. Задо рож -
ного. Було підписано Угоду про співпрацю між
УТГК та громадськими об’єднаннями геодезистів
Німеччини та Словаччини. У х в а л е н о: інфор ма -
цію президента взяти до відома.

Далі слухалось питання завершального етапу
під готовки до проведення ІІ з’їзду товариства 31
жовтня 2011 р. (підготовка приміщень для про ве -
ден ня з’їзду, придбання квітів, забезпечення орг -
тех нікою, плакатами, столами; організація вис тав -
ки сучасної техніки, технологій і програмних про -
дуктів та місць реєстрації делегатів; орга ні зація

зустрічі й проводів делегатів та іноземних гостей;
організація кави в перервах, товариської ве че рі,
тран спортного обслуговування, екскурсій то що).
Усі перелічені питання були детально об го во рені,
роз поділено обов’язки між членами прав лін ня та
ро бочою групою, призначено відпові даль них за їх
виконання.

У х в а л е н о: 1. Провести ІІ з’їзд УТГК 31 жов -
т ня 2011 р. згідно з програмою. 2. До обслуго ву -
ван ня учасників з’їзду залучити харчове підпри єм -
с тво ТОВ "Трейдагропром" з оплатою усіх витрат
че рез банк.

Останнім розглядалось питання про наго род -
жен ня. Після обговорення поданих кандидатур бу -
ло ухвалено нагородити заохочувальними відзна -
ка ми УТГК за багатолітню сумлінну творчу пра -
цю, значний внесок у розвиток топографо-гео де -
зич ного виробництва: Почесною відзнакою імені
про фесора А. Л. Ос т ров  ського: Сергія Михайловича
Іван ченка, на чаль ни ка відділення топографо-гео де -
зичних робіт ДП "Укр гео інформ" імені А. В. Шаха та
Олександра Фео до сі йо вича Ладана, директора цього
ж під при єм ства; від зна кою "За заслуги в геодезії і
кар тографії" І ступеня: Григорія Григоровича Ля -
шен ка, директора ДП "Сумигеодезкартографія";
Бог дана Борисовича Па ляницю, доцента кафедри
ви щої геодезії НУ "Львівська політехніка", заступ -
ни ка голови ЗГТ; від знакою "За заслуги в геодезії
і картографії" ІІ сту п еня Душана Феріанца, го ло -
ву Спілки гео де зис тів і картографів Словач чи ни;
Почесною гра мотою УТГК Миколу Пет ро вича
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Митюка, топо гра фа І категорії ДП "Поділ ля гео -
дез картографія".

16 листопада відбувся перший пленум нового
правління, на якому розглядались такі питання: 1.
Про підсумки проведення ІІ з’їзду то вариства,
завдання прав лін ня у виконанні його ухвали, ін -
ших завдань, пе ред бачених Статутом. 2. Про роз -
по діл обов’язків між членами правління, обрання
віце-президентів, за ступника, вченого секретаря,
президії та бюро. 3. Про підготовку до проведення
Міжнародної нау ко во-технічної конференції "Гео -
фо рум-2012". 4. Про на городження відзнаками
УТГК. 5. Різне (про ре єст рацію, оброблення та за -
хист баз персональних да них УТГК, яку необхідно
здій снити відповідно до Закону України "Про за -
хист персональних даних"; виготовлення пос від -
чень членам президії УТГК).

Президент УТГК І. С. Тревого підбив підсумки
ро  боти ІІ з’їзду, високо оцінив підготовчу роботу до
ньо го, наголосив, що інформацію про з’їзд пот ріб но
оп рилюднити в пресі, а саме: підготувати статтю про
цю подію та опублікувати її в листо па ді-грудні поточ -
ного року в декількох журналах та газетах – у львів -
сь кій газеті "Аудиторія", в журна лі "Вісник геодезії та
кар тографії", в збірнику "Су час ні досягнення гео де -
зич ної науки та вироб ниц т ва", у газеті "Профспіл ко -
вий вісник" та в мос ков сь кому журналі "Геопрофи".
Крім того, ухвалу з’їз ду необхідно розмістити на сайті
товариства та по сла ти в Адміністрацію Президента,
Держзем аген т с т во та Мінекології України.

Далі президент спинився на основних напрямах
ді яльності правління на наступні п’ять років. В ор -
га нізаційній та науково-технічній сфері стоять та -
кі завдання:

- розширити ряди товариства за рахунок пра -
ців ників органів кадастру та оцінювання землі.
УТГК повинно захищати топографо-геодезичні та
кар тографічні підприємства у вищих органах ви -
конавчої влади, тому необхідно вийти на вищий
рі вень контактів з владою;

- створити комісію з числа науковців і досвід че -
них виробничників для вивчення можливостей за -
с то сування геодезії в нових сферах діяльності сус -
піль ства та звернутись до вищих органів вико нав -
чої влади з питанням відновлення процедури лі -
цен зування топографо-геодезичних та кар то гра -
фіч них робіт з метою забезпечення якісного їх ви -
ко нання. Для захисту топографо-геодезичних та
кар тографічних підприємств створити громадську
ра ду при центральному органі виконавчої влади;

- у двох областях України – Черкаській та Ми ко -
лаївській – утворити осередки УТГК. У Чер кась кій
області є підприємство "Сміла", яке готове ство рити
місцевий первинний осередок, а в Ми ко лаївській не -
об хідно ще попрацювати над цим питанням; 

- розробити пам’ятну медаль товариства, якою
мож на було б нагороджувати видатних вчених, ви -
роб ничників, іноземних гостей тощо. 

У міжнародній сфері діяльності: 
- розширити співпрацю з Міжнародною феде ра -

цією геодезистів, відновити представництво Ук раї -
ни в 5-ти її комісіях. Для цього налагодити кон так -
ти з цією організацією та запросити її керівництво
на міжнародну науково-технічну конференцію
"Гео форум-2012"; 

- взяти участь у щорічній Міжнародній науко -
во-технічній конференції "Геодезичні дні", яку
про водять геодезичні товариства Польщі, Словач -
чини та Чехії, відрядити на конференцію від Ук -
раї ни 15 осіб. Через 2-3 роки організувати таку ж
кон ференцію в Україні та представити на ній 26
осе редків УТГК. 

Далі президент запропонував розподілити обо -
в’яз ки між членами правління та ревізійної комісії
для поточної роботи між пленумами. У ході обго -
во рення пропозицію президента було підтримано. 

У х в а л е н о: Обов’язки між членами правління
роз поділити таким чином: 

КАРПІНСЬКИЙ Юрій Олександрович – віце-
пре зидент з наукових питань, БІЛОУС Микола
Ва сильович – віце-президент із загальних питань,
ЦЕР КЛЕВИЧ Анатолій Леонтійович – віце-пре зи -
дент з міжнародних питань, ШЕВЧУК Петро Мак -
симович – заступник голови з організаційних питань,
КУЧЕР Ірина Йосипівна – вчений секретар. 

Президія правління:
БАРЛАДІН Олександр Володимирович, БІ ЛО УС

Микола Васильович, ЗАЄЦЬ Іван Михайлович,
КАРПІНСЬКИЙ Юрій Олександрович, КУЧЕР
Іри на Йосипівна, ЛАДАН Олександр Феодосі йо -
вич, МАКАРЕНКО Іван Дмитрович, РУДЕНКО
Ірина Станіславівна, ТРЕВОГО Ігор Севірович,
ЦЕРК ЛЕВИЧ Анатолій Леонтійович, ШЕВЧУК
Петро Максимович.

Члени правління:
БЕГІЧЕВ Сергій Вікторович, ДАЦЕНКО Люд -

ми ла Миколаївна, ДИШЛИК Олександр Пет ро -
вич, КОВТУН Валентин Якович, ОКОПНИЙ
Бог дан Петрович, ОРЕЩЕНКО Василь Оме ля но -
вич, ШУЛЬЦ Роман Володимирович.

Бюро УТГК: 
БІЛОУС Микола Васильович, ЗАЄЦЬ Іван

Ми хай лович, КАРПІНСЬКИЙ Юрій Олек сандро -
вич, ЛАДАН Олександр Феодосійович, ТРЕВОГО
Ігор Севірович, ШЕВЧУК Петро Максимович.

Ревізійна комісія:
МОЛОДЦОВА Вікторія Миколаївна – голова,

НОШКАЛЮК Василь Лукашович і ДЕГТЯР Ок -
сана Юхимівна – члени комісії.

Після цього Ігор Севірович коротко поін фор -
му  вав про підготовку до проведення Міжнародної
нау ково-технічної конференції "Геофорум-2012".
Під готовка йде за погодженим планом, інфор ма -
цію про форум опубліковано в кількох науково-
тех нічних журналах за кордоном, збираються стат ті
для збірника “Сучасні досягнення геодезичної нау ки
та виробництва". Запрошення на конфе рен цію роз -
дру ковані, потрібно буде запросити близь ко 250-ти
осіб. Узгоджується місце для проведення заходу. 

У х в а л е н о: інформацію президента УТГК взя -
ти до відома, а заходи, які проводяться За хід ним
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геодезичним товариством до конференції, схвалити.
Обговоривши питання про нагородження спе -

ціа лістів, які працюють у сфері геодезії і карто гра -
фії, було у х в а л е н о: нагородити відзнакою "По -
чес ний геодезист України" Василя Олексійовича
Пи липця, заступника директора ДП "Українське
дер жавне аерогеодезичне підприємство"; Віктора
Пет ровича Лаврентьєва, заступника начальника
уп равління топографо-геодезичної та картогра -
фіч ної діяльності Укргеодезкартографії; В’яче сла -
ва Михайловича Странадка і Віктора Мико лайови -
ча Ящука, головних спеціалістів відділу топо гра -
фо-геодезичних робіт і кадастру управління то по -
графо-геодезичної та картографічної діяльності Укр -
геодезкартографії; відзнакою "За заслуги в гео дезії і
картографії" І ступеня В’ячеслава Іва но ви ча Андру -
щен ка, начальника відділу ДП "Захід гео дезкар то гра -
фія"; Володимира Миколайовича Ре вуць кого, дирек то -
ра ТОВ "ДЕМЕТРА.5"; від зна кою "За заслуги в гео -
дезії і картографії" ІІІ сту пе ня Ніну Степанівну Ко -
тен ко, провідного редак то ра карт ДП "Українське
дер жавне  аерогео де зич не підприємство". 

У "Різному" слухали: 1) Повідомлення І. С. Тре -
вого про реєстрацію, оброблення та захист баз пер -
со нальних даних УТГК, яку необхідно здійснити
найближчим часом відповідно до Закону України
"Про захист персональних даних". Обговоривши ос -
новні положення закону, ухвалили здійснити від -
повідні заходи, які б забезпечили його виконання.

2) Обговорювались також причини затримки з
ви готовленням посвідчень членам президії УТГК.
Тут і фінансові труднощі, а також відсутність пе ре -
вірених списків членів правління англійською мо вою
та фотографій. І. С. Тревого звернувся до ко лег з про -
ханням прискорити пересилку фото гра фій елект -
ронною поштою на адресу П. М. Шевчука. 

На засіданні 22 грудня 2011 р. слухались такі
пи тання: 1. Розгляд та затвердження тематичного
пла ну роботи правління УТГК на 2012 р. 2. Роз г -
ляд та затвердження дизайну пам’ятної медалі то -
ва риства. 3. Про підготовку до проведення Між на -
родної науково-технічної конференції "Геофорум-
2012". 4. Про нагородження працівників підпри -
ємств та організацій. 5. Різне.

У вступному слові президент УТГК І. С. Тре -
вого спинився на підсумках роботи правління за
2011 р., особливо на роботі ІІ з’їзду товариства, ви -
соко оцінив підготовку до проведення цього фо ру -
му, по дя кував оргкомітету за виконану роботу. По -
ві  домив, що матеріали про з’їзд вже опубліковані у
ба гатьох засобах масової інформації та науково-
тех нічних журналах. Привітав усіх присутніх з на -
сту паючим Новим роком і Різдвом Христовим і
по бажав плідної праці у 2012 р. 

Далі на розгляд правління було представлено
те матичний план роботи. У ньому, крім тра ди цій -

них пунктів, передбачено низку нових, реа лі за ція
яких сприятиме розширенню сфери впливу то -
вариства на розвиток геодезичної галузі в країні. Так,
планом передбачено створення нових пер вин них і
регіональних організацій у різних регіонах Ук раїни
та прийом у товариство нових колек тив них членів,
зокрема у Миколаївській та Чер кась кій областях, де
ще немає ні окремих осередків, ні ко лективних
членів. Планується вивчити до цільність вступу то ва -
рис тва у Європейську гео де зичну асоціацію, мож ли -
вість, у разі потреби, ви хо ду на прямий контакт з КМ
Ук раїни для вирі шен ня особливо важливих проблем
галузі й това рист ва. Передбачено створення комісії з
вивчення на пря мів застосування геодезії в нових
сфе рах ді яль ності суспільства, стимулювати процес
про фо рі єн та ції та підвищення кваліфікації в геодезії і
кар то графії, сприяти корегуванню норм виробітку й
вартості робіт з використанням нових технологій при
топографо-геодезичній і карто гра фічній ді яль ності.
Планується підготувати та ви дати прос пект про
УТГК, брошуру "20 років ді яль ності УТГК", за про ва -
ди ти нову відзнаку то ва рис тва "Пам’ятна медаль
УТГК" тощо. Після усе сто рон нього обговорення пла -
ну роботи на 2012 р. бу ло у х в а л е н о: план роботи
правління прийняти за основу, розмістити його на
сайті, зі бра ти пропозиції та зауваження, якщо во -
ни бу дуть, і остаточно затвердити план на черго во -
му за сі данні правління. 

Наступним питанням слухали інформацію Іго -
ря Севіровича про дизайн пам’ятної медалі това -
рис тва, яку планується запровадити для наго род -
ження видатних вчених, виробничників, іно зем -
них гостей тощо. При обговоренні зразка медалі
бу ли внесені конкретні пропозиції щодо пок ра -
щен ня її дизайну. У х в а л е н о: зразок медалі схва -
ли ти, колір зробити яскравішим, товщину – 5 мм,
на медалі дати напис "Розвиток і прогрес".

Далі І. С. Тревого розповів про підготовку до про -
ве дення чергової Міжнародної науково-тех ніч ної
кон ференції "Геофорум-2012". Він повідомив, що під -
го товка йде за погодженим планом, запро шен ня на
кон ференцію надруковані і будуть розі сла ні міжна -
род  ним організаціям та колективним чле нам, визна -
че  ні терміни проведення кон фе рен ції, місце її про ве -
ден  ня узгоджується, очевидно, все-таки це буде в
Яво рові, на полігоні, там значно де шевше, ніж у будь-
яких інших місцях. Вже над хо дять статті до збір ника
"Сучасні досягнення гео де зичної науки та ви роб -
ництва". Досягнуто домов ле ності про органі за цію ви -
с тавки геодезичних приладів і технологій. У х в а л е  -
н о: інформацію І. С. Тревого взяти до відома. 

Розглядались також подання про нагородження
відзнакою УТГК І. Я. Шоти, начальника партії
інженерно-геодезичних вишукувань і земельного
кадастру ДП "Львівтранспроект". У х в а л е н о: на -
го ро дити Івана Ярославовича Шоту відзнакою "За
заслуги в геодезії і картографії" ІІІ ступеня.
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